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Izdanje za oktobar  2011.godine 
 
Delegacije iz Kine i Norveške u posjeti 
Prijedoru 
 
Četvoročlana privredna delegacija iz 
Pekinga i Tanšana boravi u trodnevnoj 
posjeti opštini Prijedor i Republici Srpskoj  
u nastojanju  da se bolje i konkretnije 
upoznaju sa potencijalima i mogućnostima 
eventualnog investiranja. Načelnik opštine 
Prijedor Marko Pavić je na konferenciji za 
novinare istakao da su  se goste iz Narodne 
Republike  Kine  interesovali za 
pogodnosti koje pruža opština Prijedor za 
strana ulaganja. 
 

 
 
- Kineske privrednike smo upoznali sa 
odlukama i propisima koje je donijela naša 
opštinska skupština sa  ciljem privlačenja 
stranih investicija.Iako je riječ o prvim 
kontaktima sa investitorima iz ovog dijela 
svijeta, vrlo sam zadovoljan jer su kroz 
razgovor  iznijete i konkretne ponude oko 
izgradnje kapaciteta  visoke elektronske 
mtehnologije u našoj industrijskoj zoni, , 
kao i kroz uspostavljenje slobodne carinske 
zone, kazao je Pavić. 
Univerzitetski profesor Šen Ji je istakao da 
su utisci obilaska i razgovora na temu 

moguće privredne saradnje  sa Prijedorom 
veoma povoljni. 
 

 
 
-Kineskim partnerima ćemo prenijeti 
pozitivna iskustva koje ima opština 
Prijedor kada su u pitanju investitori ,a 
konkretno razgovarali smo o mogućnosti 
podizanja  kompleksa u industrijskoj zoni 
koji bi se bavio poslovima sastavljanja  
elektronskih uređaja i  njihovo plasiranje 
na  tržište regiona ,kazao je Ji. 
Borislav Marić direktor predstavništva  
a.d.“ Boksit„ Milići“ u Pekingu  jedine 
firme  iz BiH koja  je prema kineskim 
zakonima osnovala predstavništvo u NR 
Kina posredovao  je u dolasku kineskih 
privrednika u Prijedor i Republiku Srpsku . 
On  je potvrdio  da su kineski privrednici 
zainteresovani  za investiranje u opštinu 
Prijedor. 
-Rano je govoriti o visini investicija, ali je 
očigledno da je u pitanju vrlo profitabilna 
industrija u slobodonoj carinskoj zoni koja 
podrazumijeva 75 odsto  izvoza i plaćanje 
poreza na ovim prostorima što bi mnogo 
privuklo i druge  strane investitore i znatno 
pomoglo prijedorskoj privredi,rekao je 
Marić. 
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Tokom jučenjašnjeg dana u Prijedoru su 
boravile i delegacije  opštine Konjic i 
norveške Sund komune  čija je predstavnik 
Ivar Steinsland istakao da je cilj posjete 
bila da se povežu predstavnici norveške 
naftne industrije  i da se  predstave resursi 
ovih opština koje mogu biti interesantni za 
investitore iz regije Bergen. 
-Vi trebate radna mjesta, a mi imamo  
tržište i budući da norveška ima 
podugovarače iz drugih zemalja tako da 
smo upravo zato ovdje da  razmorimo 
mogućsnoti saradnje, rekao je Steinsland 
Delegacija iz Nroveške obišla je  
prijedorsku   „Toplanu „ i   preduzeće 
„Metalna industrija“,  radionicu za drvne 
tehničare gdje se vrši obuka iz 
preduzetništva u srednjim školama te 
preduzetnički inkubator koji je otvoren u 
saradnji sa Agencijom za lokalni 
ekonomski razvoj „ Preda“. 
 
Kinezi kupili slike 
 
Trinaest slika  nastalih na slikarskoj 
koloniji „ Prijedor grad slikara“ nisu 
dočekale da budu prodane na aukciji koju 
je ošština Prijedor namjeravala da 
organizuje sredinom ovog mjeseca jer su ih 
juče kupili članovi kineske delegacije koji  
borave u trodnevnoj posjeti Prijedoru. 
 

 
 
Naime, kada su juče čekali na zvanični 
prijem kod načelnika opštine Prijedor 
Marka Pavića imali su priliku da 
razgledaju slike koje su izložene u holu 
opštine Prijedor i kada su čuli da će biti 
organizovana aukcija slika i dio sredstava 
namijenjen u humanitarne svrhe odlučili su 

se da kupe svih 13 slika i da ih ponesu u 
Kinu. 
Vođa četvoročlane kineske delegacije 
,inače univerzitetski profesor Šen Ji iz Tan 
šana je istakao da je dobrotvornost izraz 
jedne ljudskosti bez obzira na narodnost jer 
je čovječanstvo jedno. 
„Kad smo  sinoć čuli da su slike 
namijenjene za jednu humanitarnu akciju 
odlučili smo da pomognemo.Smatram da 
koliku moć čovjek ima, toliku ima i 
odgovornost. Na ovaj način smo izrazili 
svoje saosjećanje sa bolesnim dječakom jer 
su djeca naša budućnost“-rekao je Ji. 
Načelnik opštine Prijedor Marko Pavić je 
istakao da ga je izuzetno obradovao ovaj 
humani gest gostiju iz daleke Kine. 
„ Ovo je zaista jedan lijepi gest kineske 
delegacije i govori o ozbiljnosti s kojom su 
oni došli ovdje u Prijedor i nadam se da je 
ovo prvi posao koji su obavili ovdje u 
Prijedoru i da ćemo uskoro imati i daleko 
više poslova“-rekao je Pavić. 
Kineska delegacija je odlučila da to bude 
pomoć  za Nikolu Mihajlovića (16) iz 
Prijedora, koji boluje od Dišenove mišićne 
distrofije, zbog problema sa disanjem je 
neophodan aparat za kućnu ventilaciju 
(NIMV), koji košta 5.500 
evra.Mihajloviću, koji pohađa sedmi 
razred Specijalne škole „Đorđe Natošević“ 
i koji je prikovan za invalidska kolica 
zdravstveno stanje se iz dana u dan 
pogoršava. 
 
Usvojen rebalans budžeta 
 
Odbornici Skupštine opštine Prijedor 
usvojili su danas odluku o rebalansu 
budžeta za 2011. godinu u ukupnom  
iznosu od  43.152. 785 KM što je za  28, 
74 odsto više u odnosu na ovogodišnji  
usvojen budžet od 33.519.265 
KM.Načelnik Odjeljenja za finansije 
Biljana Malbašić je istakla da su razlozi 
zbog kojih  je došlo do rebalansa budžeta 
uobičajeni jer je projekcija  ovogodišnjeg 
budžeta koja je donesena polovinom 
decembra 2010.godine  u praksi doživjela  
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izmjene koje su uzrokovane novim 
zakonskim propisima.  
„Tri osnovna razloga zbog koji je došlo do 
rebalansa budžeta su raspodjela sredstava 
budžetskog suficita  u iznosu od 4.946 .354 
KM , potom  sredstva u iznosu od  2. 940. 
448 KM koja su namijenjena  za 
dokapitalizaciju preduzeća „ Toplana“ 
odnosno sravnavanja obaveza i 
potraživanja između ovog preduzeća i 
opštine, kao i oko dva miliona povrata 
PDV od indirektnih poreza vezano za 
projekat vodosnabdijevanja opštine“-
kazala je Malbašić. 
 

 
 
Ona je pojasnila da prema ovim podacima 
evidentno da nije bilo posebnih 
intervencija u odnosu na osnovni budžet. 
„Sve budžetske stavke su na približno  
istom nivou osnovnog budžeta  osim nekih 
sitnih intervencija kod određenih korisnika 
, s tim da su u budžet sada ugrađeni 
poreski i neporeski prihodi, a odnose se na 
nov način obračuna odnosno povrata 
bolovanja, kao i obračuna  doprinosa koji 
je stupio na snagu u februaru ove godine“ 
– kazala je Malbašić. 
Načelnik opštine Marko Pavić je istakao da 
se i prilikom donošenja ove odluke o 
rebalansu potvrdilo  da je budžet opštine 
stabilan i da se opštinska administracija 
ponašala domaćinski prema budžetskim 
sredstvima. 
-I dalje se pridržavamo pravila da se ne 
može  trošiti više nego što je priliv 
budžetskih sredstava. Tokom rasprave je  
bilo dosta korisnih  sugestija odbornika 
koje  ćemo uvažiti   već kod projekcije 
budžeta za 2012.godinu koji planirano 

usvojiti krajem novembra budući da  se 
iskristalisalo koliko se sredstava može 
prikupiti u  narednoj godini“-rekao je 
Pavić. 
On je dodao da smatra da budžet u 
narednoj godini neće biti značajnije uvećan 
u odnosu na  ovogodišnji 
 
 
Opština podržala rad NVO kroz 
projekte 
 
Opština Prijedor je u ovoj godini 
finansirala 21 projekat nevladinih 
organizacija sa 44.385 KM budžetskih 
sredstava.Načelnik Odjeljenja za društvene 
djelatnosti LJiljana Babić  potvrdila je  da 
se već treću godinu sredstva za ove 
kategorije ne dijele  po sistemu donacija.  
-Budući da je vrlo teško bilo utvrditi tačan 
broj nevladinih organizacija jer se svakim 
danom  registruju nove, odlučili smo se da 
budžetska sredstva namijenjena za 
nevladin sektor raspodijelimo tako što 
ćemo  raspisati  javni  poziv za 
dostavljanje prijedloga projekata . Tako 
smo utvrdili kriterijume  i raspodjelu 
sredstava prema međunarodnoj 
metodologiji,rekla je Babićeva.  
 Ona je dodala da se na javni poziv 
prijavilo 38 udruženja sa ukupno 44 
projekta , te da je komisija konstatovala da 
13 projekata ne ispunjava uslove. 
-Od  preostalih  31 koji su ispunjavali 
uslove sačinili smo rang listu i praktično 
sufinansirali 21 projekat u vrijednosti od 
1000 do 5000 KM, kazala je Babićeva. 
Ona je dodala da je riječ  o projektima iz 
oblasti zdravstva, obrazovanja, sporta, 
kulture, ekologije i socijalne zaštite koji će 
biti od koristi bilo široj društvenoj 
zajednici bilo osobama sa invaliditetom ili 
mentalno nedovoljnom razvijenošću bilo 
nacionalnim manjinama ili 
marginalizovanim grupama. 
-Prošla su vremena kada je osnivanje 
nevladine organizacije  bilo unosan biznis, 
a u ekspanziji njihovog broja bilo je 
nemoguće sve uvrstiti u budžet i finansirati 
njihove  zaposlene radnike.Mnoge 
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nekadašnje NVO više nisu aktivne, neke 
samo formalno postoje,pa  smo u 
nedostatku sredstava  ipak morali da u ovu 
sferu uvedemo neki red, naglasila je 
Babićeva. 
Ona je izrazila zadovoljstvo što tako 
opština ove godine podržava projekat 
Udruženja Slovenaca „ Lipa“ koji rade na 
izgradi monografije o dolasku Slovenaca 
na područje prijedorske i okolnih opština, 
kao i projekta udruženja slijepih i 
slabovidih lica,lica sa posebnim 
potrebama, prijedorskog  Aero kluba  kao i 
nekoliko kulturno-umjetničkih društava. 
-Udruženje za djecu oboljelu od astme „ 
Anemona“ sredstva je recimo iskoristilo za 
boravak dvadesetoro djece uzrasta od 7-16 
godina na Mrakovici  uz odgovarajući 
program obuke i sticanja znanja o načinu 
liječenja  astme, rekla je Babićeva. 
Ona je dodala , da uz omladinske i sportske 
organizacije, na području opštine Prijedor  
postoji oko 100 nevladinih organizacija  te 
da će početkom iduće  godine  biti  
formiran monitoring tim koji će izvršiti  
reviziju  evidencije NVO i njihovih 
aktivnosti. 
 
Stipendije 
 
Opština Prijedor  je u  školskoj  2010/11. 
godini   dodijelila   87 novih   stipendija  , 
odnosno  52  studentske   i 35  stipendija za 
učenike srednjih škola. Ovo je  potvrdila  
načelnik Odjeljenja za društvene 
djelatnosti LJiljana Babić. 
-Opština je prošle godine  dodijelila 
ukupno 226 stipendija, jer smo  s  obzirom  
na veliku prolaznost studenata,  pored 
novih stipendista nastavili  sa 
stipendiranjem  71  studenta, 47 
apsolvenata  i 21  učenika  kojima je 
stipendija ranije dodijeljena, kazala  je 
Babićeva.      
Prema njenim riječima, upravo iz tih 
razloga, budžet za stipendije  povećan  je 
sa ranijih    210 000 KM   na 250 000 KM. 
-Ove godine ćemo vjerovatno tu budžetski 
stavku još  povećati pa samim tim i broj 

stipendija za koje ćemo konkurs raspisati 
sredinom novembra, rekla je Babićeva. 
Ona je istakla da su kriterijumi za dodjelu 
stipendija  precizno definisani Pravilnikom  
o stipendiranju , među kojima su 
deficitarni kadrovi, studenti viših godina 
fakulteta prirodnih i tehničkih nauka, 
studenti i i učenici slabijeg imovnog stanja, 
a  jedan od kriterijuma  je  prosječna 
ocjena  studiranja odnosno uspjeh u 
školi.Studentska stipendija iznosi 100, a 
učenička 60 KM.  
 
Dominantna trgovačka djelatnost 
 
U prijedorskoj opštini  je aktivno 709 
privrednih društava  raznolike strukture 
među kojima je  trgovina  dominantna 
djelatnost. 
Trgovinom  na veliko i malo  bavi se 331 
preduzeće ,a u strukturi  privrednih 
društava  ova je djelatnost zastupljena sa 
46,7%. Prerađivačka  industrija kojom se  
bavi  163 preduzeća  u strukturi je 
zastupljena  sa 23% ,građevinarstvo sa  59 
preduzeća  sa  8,3% ,a 29 preduzeća koja 
se bave poljoprivredom ,lovom i 
šumarstvom sa 4,1%,dok se 17,9% odnosi  
na ostale  privredne grane. 
Među aktivnim  privrednim društvima  u 
prijedorskoj opštini  627 su  društva sa  
ograničenom odgovornošću ,72 su 
akcionarska društva , pet  je javnih  
privrednih društava ,četiri su ortačka  i 
jedno je  komanditno društvo. 
Trgovina je  dominantna  i u 
preduzetničkim preduzećima jer se  od 
1920 registrovanih ovom djelatnošću bavi 
njih 46,62%, zanatstvom 
25%,ugostiteljstvom 23,90% ,a na 
agencije,kućnu radinost ,zdravstvene 
ambulante i druge djelatnosti otpada oko 
5%. 
Sadašnja  nepovoljna  privredna struktrura 
planira se izmijeniti  nuđenjem 
podsticajnih sredstava  preduzetnicima  i 
poljoprivrednicima ,odnosno olakšica  
potencijalnim  investitorima kojima  se uz 
to  pod povoljnim uslovima  nudi  i prostor  
u Industrijskoj zoni »Celpak»,koja je prva 
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od  ukupno  pet koliko ih se planira 
osnovati do 2018.godine  i u kojima je 
predviđeno otvaranje   preduzeća koja će 
se  isključivo  baviti  prerađivačkom 
djelatnošću. 
 
Rusi u Potkozarju traže naftu 
 
Sve je spremno za početak geoloških  i 
seizmičkih ispitivanja na teritoriji 
Republike Srpske , a na osnovu koncesije 
na istraživanje i korišćenje sirove nafte i 
gasa. Za posao geoloških ispitivanja 
zadužen je "Jadran-Naftagas" d.o.o 
Banjaluka, zajedničko preduzeće Srbije i 
Rusije osnovano krajem prošle godine u 
Banjaluci.koje je početkom oktobra   u 
Ministarstvu industrije, energetike i 
rudarstva RS, potpisalo koncesioni ugovor 
za istraživanje nafte i gasa u Republici 
Srpskoj. Specijalna oprema za geološka 
istraživanja iz Rusije i Srbije  dopremljena 
je  na područje Prijedora jer im je polazna 
tačka istraživanja Potkozarje.Mašine i 22 
ruska radnika zatičemo u selu Dizdarlije , 
na njivi Živka Vukelje. 
-Došao sam da se lično uvjerim da li su 
tačne tvrdnje da će baš u ovom selu i na 
mom imanju tražiti naftu.Ovo je prirodni 
kraj i bogat prirodnim rudačama. Blizu je 
Omarska, to je sve pod rudačama. Nešto 
postoji ovdje i to nešto dobro, kazao je 
Vukelja. 
On se , kao i ostali mještani Dizdrarlija  
nadaju da će istraživanja i, eventualni 
pronalazak nafte, dovesti i do 
zapošljavanja. Cijeli kraj je pun 
nezaposlenih mladih ljudi.  
- Valjda će  nešto biti. Nadamo se. To  
značilo dosta za sve nas, pogotov mlade 
koji su godinama bez posla , kazao je 
mještanin Dragan Marin. 
Cilj ovih ispitivanja je da se izdvoje 
najperspektivnije lokacije za buduća 
detaljna istraživanja nafte i gasa na kojima 
bi se onda vršila istražna bušenja. 
Planirano je da se seizmička istraživanja 
izvode na teritorijiama Novog Grada, 
Kozarske Dubice, Kostajnice, Prijedora, 
Oštre Luke, Čelinca, Prnjavora, Doboja i 

Banjaluke. Istraživanja će se, takođe, 
provesti i na prostoru Semberije.  
Istraživanje bi,  prema projektu trebalo  da 
traje pet godina., a prema već obavljenim 
procenama eksperata, maksimalna 
proizvodnja za sedam do deset godina 
mogla bi da iznosi do 700.000 tona nafte. 
U RS se očekuju rezerve 10 miliona tona 
"crnog zlata". Procjena je da bi plan 
investicija, u najboljem slučaju, mogao da 
dostigne čak  315 miliona dolara. 
U 2011. godini planiran je početak 
trogodišnjih geoloških istraživanja, za šta 
će biti obezbjeđeno od 9,2 do 17,6 miliona 
dolara. 
"Jadran" će prva geološka istraživanja 
početi u Posavini, a seizmička istraživanja 
će krenuti od Prijedora ka Posavini i 
Semberiji. 
Zvanične informacije i  zvanični početak 
radova objaviće se tokom ove sedmice. 
 
Otvoreno savjetovalište za bolesti 
zavisnosti 
 
O tačnom broju zavisnika od opojnih droga 
na području Republike Srpske nezahvalno 
je govoriti, budući da nema drastičnog ili 
alarmatnog povećanja registrovanja novih 
zavisnika, ali će se neki konkretniji podaci 
znati već krajem ove godine. Ovo je istakla 
predsjednica Udruženja građana „ 
Viktorija“ Sanja Stanić  otvarajući   juče u 
Prijedoru  Savjetovalište za prevenciju i 
tretman zavisnosti . Ona je dodala da je  u 
saradnji sa Ministarstvom zdravlja i 
socijalne zaštite RS i uz podršku Komisije 
za suzbijanje zloupotrebe aktivnih droga 
RS formiran softver pri Institutu za javno 
zdravstvo RS koji će ukazati na precizniji  
broj zavisnika. 
-Granice kada mladi ljudi počinju da  
eksperimentišu sa „lakim“ drogama se sve 
više pomjeraju i sada su to već završni 
razredi osnovne škole kada djeca 
konzumiraju marihuanu, a potom prelaze 
na „teže“ droge kao što su spid, ekstazi i 
heroin.U takvim uslovima veoma je važno 
otvaranje savjetovalište , mjesto gdje ljudi 
mogu da dođu i da se obrate za adekvatnu  
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pomoć budući da u velikom gradu kakav je 
Prijedor  narkomanija predstavlja veliki 
socio medicinski problem, kazala je Stanić. 
Ona je istakla da će novootvoreno 
savjetovalište u Prijedoru pružati stručnu 
pomoć  anonimno,besplatno i dobrovoljno 
za sve koji imaju problem sa bolestima 
zavisnosti, ali i članovima  njihovih 
porodica. 
-Naš moto je „samo ti možeš ,ali ne sam“,  
jer bez motiva to je Sizifov posao. U 
nepunih deset godina koliko Udruženje 
građana  „ Viktorija“ radi u Banjaluci  
radili smo i sa osobama  koje su izašle iz 
totalnog pakla heroinske zavisnosti, kazala 
je Stanićeva. 
Načelnica psihijatrijske  službe  
prijedorske Opšte bolnice  Slobodanka  
Grujić Timarac je istakla da se ovoj 
medicinskoj ustanovi za stručnu pomoć ne 
obraća mnogo zavisnika. 
-Nama se ljudi javljaju u periodu 
apstinencijalne krize, a vrlo malo je 
zavisnika koje dolaze na liječenje sa 
određenim programom.Stoga, smatram da 
je preventiva  najbitnija i savjetovalište 
ima upravo taj preventivni značaj,kazala je 
Grujić-Timarac. 
Novootvoreno savjetovalište   kao projekat 
UG „ Viktorija“ vrijedan  je 48 745 KM i 
jedan je od šest projekata koji se provodi 
na području opštine Prijedor kao jedne od 
petnaest  opština u okviru UNDP-ovog 
projekta „ Jačanje lokalne demokratije –
LOD 2“ koji finansira Evropska unija u 
iznosu od 1,5 miliona eura. 
U savjetovalištu  koje  je  smješteno u  
zgradu „ Kringtonka „ radiće voditelj 
savjetovališta,psiholog, socijalni radnik i 
psihijatar u vremenu od 9-17 svakim 
radnim danom, a sve aktivnosti u njemu 
biće u skladu sa akcionim planom za 
suzbijanje i  sprečavanje zloupotreba 
opojnih droga u RS i BiH. 
 
Prijedorski inovatori ponovo zlatni 
 
Momčilo Stojnić i   Duško Gajić učenici 
četvrtog razreda Elektrotehničke  škole su 
na  nedavno završenom 25. 

Međunarodnom festivalu  inovacija , 
znanja i stvaralaštva „ Tesla fest“ u Novom 
Sadu osvojili zlatnu medalju za softver za 
proračun geometrijskih likova  „Ahmes“. 
 

 
 
„Prijavili smo više inovacija i zadovoljni 
smo što smo osvojili zlatnu medalju za naš 
softver budući da je konkurencija srednjih 
škola bila veoma jaka uz učešće  preko 500 
izlagača“-rekao je Stojnić. 
Gajić je pojasnio da je softver „ Ahmes“ za 
koji su osvojili  nagradu u stvari pomagalo 
koje je našlo svoju primjenu u matematici i 
to u interaktivnoj nastavi. 
„Softver  je jako praktičan i služi za 
proračun geometrijskih likova , a  radi na 
principu unošenja jednog podatka  
određene geometrijske slike , a ovim 
programom se izračunaju  sve ostale njene  
nepoznate matematičke vrijednosti“-rekao 
je Gajić 
Direktor Elektrotehničke škole LJiljana 
Stojančić je naglasila  da se u ovoj  školi 
konstatno radi na opremanju savremenim 
učilima uz primjenu novih metoda rada, 
tako da je još jedan uspjeh učenika 
očekivan. 
„ Škola ima dobro opremljene kabinete i 
mogućnost za razvoj inovatorstva,  a svake 
godine i nove mlade inovatore, a  u 
njegovanju tih mladih talenata imamo i 
podršku ministarstva i opštine Prijedor“-  
kazala je Stojančić. 
Elektrotehnička škola iz Prijedora jedna je 
od najuspješnih škola u oblasti 
inovatorstva, a za svoj rad sa mladim 
talentima proglašena je 2008. godine za 
najbolju Elektrotehničku školu u BiH u 
oblasti inovatorstva 
 



______________________________________________________Informator____________ 

__________________________________________________________Opština Prijedor___ 

Toplana će proizvoditi energiju na 
biomasu 
 
Predstavnici  njemačke kompanije  
„Umveltehnik i inženjering „ iz Hanovera  
i prijedorske opštine  potpisali  su danas  
memorandum o saradnji za izgradnju  
postrojenja  kojim će  JP  „Toplana“  
proizvoditi  toplotnu energiju koristeći  
biomasu kao energent. Predstavnik  
njemačke kompanije  Urban Stojan kazao 
je da je  u  prvoj fazi izgradnje  buduće 
energane ,koja će prva  u Bosni i 
Hercegovini  koristiti bio masu kao 
energent, predviđeno ulaganje   od 20 -30 
miliona eura. 
„U  toku  su aktivnosti  na izradi idejnog 
rješenja projekta,te dobijanja neophodnih  
dokumenata i dozvola  sa opštinskog i 
republičkog nivoa,a prema njegovim  
procjenama  za realizaciju  projekta biće 
potrebno od 2-4 godine“ kazao je Stojan. 
Načelnik prijedorske opštine Marko Pavić 
rekao  je  da će se  opština  sa ovim   
izuzetno važnim infrastrukturnim  
projektom  , uklopiti ne samo  u  evropske 
direktive,već i  ispoštovati dogovor iz 
Kjota o smanjivanju  emitovanja  štetnih  
gasova u  atmosferu. 
 

 
 
„ Toplani  se ,sa korištenjem  biomase kao  
energenta ,pruža mogućnost  da postane  
samoodrživo preduzeće pošto  će koristiti 
domaću  sirovinu,što joj   do sada  nije  
polazilo za  rukom jer koristi  mazut iz 
uvoza“-  kazao je Pavić. 
Predviđeno je da će buduća energana  , 
koristeći  biomasu  koja će se sastojati  od 
drvnog otpada, proizvoditi  toplotnu 

energiju snage 30 MW i električnu 
energiju od 8 KW. 
Direktor  JP „Toplana“ LJiljana 
Despotović istakla je  da će sa prelaskom 
na korištenje biomase kao glavnog 
energenta  cijena  isporučene  toplotne 
energije biti znatno  jeftinija od postojeće. 
 
Podsticajna sredstva za sertifikaciju 
preduzeća 
 
Opština Prijedor je završila proceduru za 
javni poziv koji se odnosio na podršku 
preduzećima za uvođenje standarda 
kvaliteta za šta je budžetom predviđeno 30 
000 KM. Na javni poziv za sertifikaciju , 
koji je  bio raspisan 8.aprila prijavilo se 
šest preduzeća, a sredstva su odobrena za 
pet preduzeća. 
Sredstva od po 5000 KM odobrena su 
preduzećima „Austronet“ i „Unijat“ d.o.o 
za uvođenje standrada kvaliteta ISO 
9001:2008, „ Autožuti“d.o.o za uvođenje 
sistema kvaliteta ECE Regelung 109“. 
Sredstva od po 2500 KM dodijeljenja su 
Zanatskoj radnji „ Moding“  iz Ćele za 
uvođenje sistema kvaliteta  EN ISO 3834-3  
i Ugostiteljskoj radnji „Le pont“  za 
uspostavljanje sistema kvaliteta  HCPP. 
Cilj opštine Prijedor je  bio da  preduzeća 
uvedu sistemski pristup sa zahtjevima 
odgovarajućih standarda i time budu  
osposobljena za izvoz svojih proizvoda na 
strano tržište  odnosno obavljanje svojih 
djelatnosti u skladu sa evropskim 
standardima kvaliteta. 
 
 
_________________________      
Izdavač: Opština Prijedor 


